

General Purchasing Terms and Conditions

Essex Solutions Germany GmbH

Section 1 Scope

- The purchasing conditions (referred to hereinafter as "Purchasing Conditions") of Essex Solutions Germany GmbH (referred to hereinafter as "ESSEX SOLUTIONS") apply to all business relations with all suppliers of goods and/or services (referred to hereinafter as "Suppliers") of ESSEX SOLUTIONS, provided that the Supplier is an entrepreneur in the terms of Section 14 of the German Civil Code (BGB), a legal entity under public law or a special fund under public law. Unless otherwise agreed in writing, the Purchasing Conditions shall also apply, as a framework agreement, to all similar future contracts, without ESSEX SOLUTIONS having to refer to the Purchasing Conditions again in the individual case. The version of the Purchasing Conditions valid at the time of the Supplier's order shall be authoritative. The version of the Purchasing Conditions valid at the time of the Supplier's order can be found on ESSEX SOLUTIONS's website at www.essexsolutions.com and is provided to the Supplier upon request.
- The Purchasing Conditions apply exclusively. Deviating, conflicting or supplementary general terms and conditions of the Supplier shall only become part of the contract if and insofar as ESSEX SOLUTIONS has expressly agreed to their validity in writing. This shall also apply if ESSEX SOLUTIONS accepts performance without reservation in the knowledge of deviating, conflicting or supplementary general terms and conditions of the Supplier.

Section 2 Integral Parts of the Contract

- The following documents in the following order of priority shall be deemed integral parts of the Contract: 1. the written Purchase Order and any possibly enclosed bill of quantities, 2. these Purchasing Conditions, and 3. general regulations applying to the Purchase Order and acknowledged rules of engineering (e.g. DIN).
- The commercial clauses are interpreted pursuant to the Incoterms 2020.

Section 3 Offer and Offer Documents

- ESSEX SOLUTIONS is legally bound to its Purchase Order for two weeks.
- ESSEX SOLUTIONS reserves the proprietary rights and copyrights to illustrations, drawings and other documents, which must not be disclosed to third parties without obtaining explicit written consent from ESSEX SOLUTIONS. These documents are to be used only for production based on the Purchase Order from ESSEX SOLUTIONS; they must be returned unsolicited to ESSEX SOLUTIONS after completion of the order. They must be kept secret from third parties.

Section 4 Prices and Conditions of Payment

- The price stated in the Purchase Order is binding.
- Statutory value added tax is not included in the price. It is itemised separately.
- Payments are due less 3% discount within 14 days or net within 30 days upon receipt of the goods or services and receipt of a proper invoice.
- Payment dates are basically the 10th and 24th of each month. If such days will be on a weekend or bank holiday, the payment date will be moved to the next working day.
- Invoices may only be processed by ESSEX SOLUTIONS if they contain the order number in compliance with the details given in the Purchase Order. The Supplier is responsible for all consequences of failure to comply with this requirement, insofar as he cannot prove that he is not responsible accordingly.
- ESSEX SOLUTIONS is entitled to statutory offsetting and withholding rights.
- Payments made by ESSEX SOLUTIONS do not constitute acknowledgement of the invoice.

Section 5 Performance Terms

- The performance time stated in the Purchase Order is binding.
- All deliveries must be made free domicile (DDP).
- The Supplier is obliged to inform ESSEX SOLUTIONS immediately in writing if any circumstances occur or become apparent which will lead to the performance time not being met.
- ESSEX SOLUTIONS is entitled to the statutory claims in the case of delayed performance.

Section 6 Documents

The Supplier is obliged to ensure that the exact order number indicated by ESSEX SOLUTIONS is stated on any and all correspondence and documentation, including, but not limited to, order confirmation, delivery note, shipping documents, certificates and invoices. ESSEX SOLUTIONS is not answerable for any delays in processing resulting from failure to do so.

Section 7 Inspection of Goods and Notification of Defects, Liability of the Supplier

- ESSEX SOLUTIONS is obliged to inspect the goods within an appropriate period.
- Notifications of defects are deemed to have been issued on time if received by the Supplier within five working days from receipt of the goods or, in the case of hidden defects, within five working days from discovery.
- ESSEX SOLUTIONS's statutory claims on the grounds of defects of goods or services become time-barred within three years from receipt of the goods or services.

Section 8 Indemnity

Upon first written request, Supplier shall indemnify, defend and hold ESSEX SOLUTIONS harmless from and against all claims, damages and expenses (including necessary attorneys' fees and court costs) resulting from or in connection with (i) any claim for harm, death or economic loss against ESSEX SOLUTIONS caused by goods or services sold hereunder, irrespective of the grounds of the claim; and (ii) any claim against ESSEX SOLUTIONS alleging that the goods or services infringe any patent, copyright, trademark, trade secret, mask work, or other intellectual property interest in any country. If an injunction is issued against ESSEX SOLUTIONS's use, sale, lease, license or distribution of the goods (or, if ESSEX SOLUTIONS reasonably believes such an injunction is likely), Supplier shall, at its expense, and as ESSEX SOLUTIONS requests, obtain for ESSEX SOLUTIONS the right to continue using, selling, leasing, licensing or distributing the goods, or otherwise non-infringing but functionally equivalent goods. There shall be no limitation on ESSEX SOLUTIONS's remedies or the type and amount of damages that ESSEX SOLUTIONS may seek under this Section.

Section 9 Data Protection

ESSEX SOLUTIONS processes personal data received in relation to or in connection with the business relationship with the Supplier. For more information, please refer to the Privacy Information for Suppliers which can be found on ESSEX SOLUTIONS's website at www.essexsolutions.com.

Section 10 Compliance

Supplier shall comply with all applicable laws and other legal regulations, in particular as regards employment law, anti-discrimination law, anti-bribery law and environmental law. In addition, Supplier shall comply with ESSEX SOLUTIONS's Supplier Code of Conduct which can be found on ESSEX SOLUTIONS's website at www.essexsolutions.com.

Section 11 Governing Law, Place of Performance and Jurisdiction, Miscellaneous

- These Purchasing Conditions shall be governed by the laws of Germany excluding its conflicts of laws rules and the UN Convention on Contracts for the International Sale of Goods (CISG).
- Place of Performance: Location of Purchaser, as designated in the Purchase Order
Place of jurisdiction: Korbach
- Should any provision of these Purchasing Conditions be or become invalid, the validity of the remaining provisions of these Purchasing Conditions shall remain unaffected. In such a case, the Supplier shall be obliged to make an individual written agreement with ESSEX SOLUTIONS regarding the invalid provision which comes closest to the invalid provision in commercial terms.
- These Purchasing Conditions may be written in both German and English. In case of any conflict or discrepancy between the contents of the English version and the German version, the German version shall prevail.

Allgemeine Einkaufsbedingungen der Essex Solutions Germany GmbH

§ 1 Geltungsbereich

- Die Allgemeinen Einkaufsbedingungen (im Folgenden: „Einkaufsbedingungen“) der Essex Solutions Germany GmbH (im Folgenden: „ESSEX SOLUTIONS“) gelten für alle Geschäftsbeziehungen mit allen Verkäufern von Waren und/oder Erbringern von Dienstleistungen (im Folgenden: „Lieferanten“) von ESSEX SOLUTIONS, sofern der Lieferant Unternehmer im Sinne von § 14 des Bürgerlichen Gesetzbuchs (BGB), eine juristische Person des öffentlichen Rechts oder ein öffentlich-rechtliches Sondervermögen ist. Sofern nicht schriftlich etwas anderes vereinbart ist, gelten die Einkaufsbedingungen als Rahmenvereinbarung auch für alle gleichartigen zukünftigen Verträge, ohne dass ESSEX SOLUTIONS in jedem einzelnen Fall wieder auf die Einkaufsbedingungen hinweisen müsste. Maßgebend ist die im Zeitpunkt der Bestellung des Lieferanten geltende Fassung der Einkaufsbedingungen. Die im Zeitpunkt der Bestellung des Lieferanten geltende Fassung der Einkaufsbedingungen kann auf der Website von ESSEX SOLUTIONS unter www.essexsolutions.com eingesehen werden und wird dem Lieferanten auf Anfrage zur Verfügung gestellt.
- Die Einkaufsbedingungen gelten ausschließlich. Abweichende, entgegenstehende oder ergänzende Allgemeine Geschäftsbedingungen des Lieferanten werden nur dann und nur insoweit Vertragsbestandteil, als ESSEX SOLUTIONS ihrer Geltung ausdrücklich schriftlich zugestimmt hat. Das gilt auch dann, wenn ESSEX SOLUTIONS in Kenntnis abweichender, entgegenstehender oder ergänzender Allgemeiner Geschäftsbedingungen des Lieferanten eine Leistung vorbehaltlos annimmt.

§ 2 Vertragsbestandteile

- Als Vertragsbestandteile gelten folgende Dokumente in der folgenden Rangfolge: 1. die Bestellung einschließlich eines ggfs. angefügten Leistungsverzeichnisses, 2. diese Einkaufsbedingungen, und 3. allgemeine, für die Bestellung zutreffende Regelungen und anerkannte Regeln der Technik (z. B. DIN).
- Für die Auslegung der Handelsklauseln gelten die Incoterms 2020.

§ 3 Angebot und Angebotsunterlagen

- ESSEX SOLUTIONS ist an eine Bestellung 2 Wochen gebunden.
- An Abbildungen, Zeichnungen und sonstigen Unterlagen behält sich ESSEX SOLUTIONS die Eigentums- und Urheberrechte vor; sie dürfen Dritten nicht ohne die ausdrückliche schriftliche Zustimmung von ESSEX SOLUTIONS zugänglich gemacht werden. Sie sind ausschließlich für die Fertigung aufgrund der Bestellung von ESSEX SOLUTIONS zu verwenden; nach Abwicklung der Bestellung sind sie ESSEX SOLUTIONS unaufgefordert zurückzugeben. Dritten gegenüber sind sie geheimzuhalten.

§ 4 Preise und Zahlungsbedingungen

- Der in der Bestellung ausgewiesene Preis ist bindend.
- Die gesetzliche Umsatzsteuer ist im Preis nicht enthalten. Sie wird gesondert ausgewiesen.
- Zahlungen sind unter Abzug von 3% Skonto innerhalb von 14 Tagen oder netto innerhalb von 30 Tagen nach Eingang der Ware bzw. Erbringung der Dienstleistung und Zugang einer ordnungsgemäßen Rechnung zum nächsten Zahltermin fällig.
- Zahltermine sind grundsätzlich der 10. und 24. eines jeden Monats. Sollten diese Tage auf ein Wochenende oder Feiertag fallen, so verschiebt sich der Zahltermin auf den darauffolgenden Werktag.
- Rechnungen können von ESSEX SOLUTIONS nur bearbeitet werden, wenn sie - entsprechend den Vorgaben in der Bestellung - die dort ausgewiesene Bestellnummer angeben. Für alle wegen Nichteinhaltung dieser Verpflichtung entstehenden Folgen ist der Lieferant verantwortlich, soweit er nicht nachweist, dass er diese nicht zu vertreten hat.
- Aufrechnungs- und Zurückbehaltungsrechte stehen ESSEX SOLUTIONS im gesetzlichen Umfang zu.
- Zahlungen durch ESSEX SOLUTIONS bedeuten keine Anerkennung der Rechnung.

§ 5 Leistungsbedingungen

- Die in der Bestellung angegebene Leistungszeit ist bindend.
- Alle Lieferungen haben frei Haus (DDP) zu erfolgen.
- Der Lieferant ist verpflichtet, ESSEX SOLUTIONS unverzüglich schriftlich in Kenntnis zu setzen, wenn Umstände eintreten oder ihm erkennbar werden, aus denen sich ergibt, dass die Leistungszeit nicht eingehalten werden kann.
- Im Falle des Leistungsverzugs stehen ESSEX SOLUTIONS die gesetzlichen Ansprüche zu.

§ 6 Dokumente

Der Lieferant ist dazu verpflichtet, in sämtlicher Korrespondenz und Dokumentation, insbesondere auf Bestellbestätigungen, Lieferscheinen, Begleitpapieren, Zertifikaten und Rechnungen, exakt die Bestellnummer von ESSEX SOLUTIONS anzugeben. Unterlässt er dies, so sind Verzögerungen in der Bearbeitung nicht von ESSEX SOLUTIONS zu vertreten.

§ 7 Untersuchung der Ware und Anzeige von Mängeln, Haftung des Lieferanten

- ESSEX SOLUTIONS ist dazu verpflichtet, die Ware innerhalb einer angemessenen Frist zu untersuchen.
- Die Anzeige eines Mangels gilt als rechtzeitig erfolgt, wenn sie innerhalb von 5 Arbeitstagen nach Wareneingang oder, bei verdeckten Mängeln, innerhalb von 5 Arbeitstagen nach Entdeckung beim Lieferanten eingeht.
- Die gesetzlichen Ansprüche von ESSEX SOLUTIONS wegen Mängeln von Waren oder Dienstleistungen verjähren innerhalb von drei Jahren nach Eingang der Ware bzw. Erbringung der Dienstleistung.

§ 8 Freistellung

Der Lieferant stellt ESSEX SOLUTIONS auf erstes schriftliches Anfordern frei von sämtlichen Ansprüchen, Schäden und Aufwendungen (einschließlich erforderlicher Anwalts- und Gerichtskosten) aus oder im Zusammenhang mit (i) Ansprüchen gegen ESSEX SOLUTIONS wegen Verletzungen, Tod oder Vermögensschäden auf Grund der Waren bzw. Dienstleistungen, gleich aus welchem Rechtsgrund, und (ii) Ansprüchen gegen ESSEX SOLUTIONS wegen der Verletzung von Patenten, Urheberrechten, Marken, Geschäftsgeheimnissen, mask-works oder sonstigen Rechten des geistigen Eigentums in irgendeinem Land auf Grund der Waren bzw. Dienstleistungen. Falls auf Grund der Nutzung, des Verkaufs, der Vermietung, der Lizenzierung oder des Vertriebs der Waren eine einstweilige Verfügung gegen ESSEX SOLUTIONS erlassen wird (oder falls ESSEX SOLUTIONS berechtigtweise Grund zur Annahme hat, dass eine einstweilige Verfügung wahrscheinlich ist), wird der Lieferant auf seine Kosten auf Verlangen von ESSEX SOLUTIONS für ESSEX SOLUTIONS das Recht erwirken, die Waren oder nicht verletzende, aber funktional gleichwertige andere Waren weiter zu nutzen, zu verkaufen, zu vermieten, zu lizenzieren oder zu vertreiben. Die Rechtsbehelfe von ESSEX SOLUTIONS und die Art und Höhe des Schadensersatzes, den ESSEX SOLUTIONS nach dieser Regelung verlangen kann, sind nicht beschränkt.

§ 9 Datenschutz

ESSEX SOLUTIONS verarbeitet in Bezug auf die Geschäftsbeziehung mit dem Lieferanten oder im Zusammenhang mit dieser erhaltene personenbezogene Daten. Nähere Informationen hierzu entnehmen Sie bitte der Datenschutzzinformation für Lieferanten, die auf der Website von ESSEX SOLUTIONS unter www.essexsolutions.com eingesehen werden kann.

§ 10 Compliance

Der Lieferant ist dazu verpflichtet, sämtliche anwendbaren Gesetze und sonstigen rechtlichen Bestimmungen einzuhalten, insbesondere in Bezug auf Arbeitsrecht, Antidiskriminierungsrecht, Antikorruptionsrecht und Umweltrecht. Darüber hinaus ist der Lieferant dazu verpflichtet, den Verhaltenskodex für Lieferanten (Supplier Code of Conduct) von ESSEX SOLUTIONS einzuhalten, der auf der Website von ESSEX SOLUTIONS unter www.essexsolutions.com eingesehen werden kann.

§ 11 Anwendbares Recht, Erfüllungsort und Gerichtsstand, Sonstiges

- Diese Einkaufsbedingungen unterliegen dem Recht der Bundesrepublik Deutschland unter Ausschluss des internationalen Privatrechts und des UN-Kaufrechts.
- Erfüllungsort: Sitz des Käufers, wie in der Bestellung bezeichnet
Gerichtsstand: Korbach
- Sollte eine Regelung dieser Einkaufsbedingungen unwirksam sein oder werden, so bleibt die Wirksamkeit dieser Einkaufsbedingungen im Übrigen unberührt. In einem solchen Fall ist der Lieferant verpflichtet, mit ESSEX SOLUTIONS eine schriftliche Individualvereinbarung hinsichtlich der unwirksamen Regelung zu treffen, die dieser wirtschaftlich am nächsten kommt.
- Diese Einkaufsbedingungen können sowohl in deutscher als auch in englischer Sprache verfasst sein. Im Falle von Widersprüchen oder Diskrepanzen zwischen dem Inhalt der englischen und der deutschen Version ist die deutsche Version maßgebend.